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Sektor koji sam odabrao za obavljanje stručne prakse odnosi se na financijske analize, kao što 

su kriptovalute i dionice. Sam posao odnosio se na svakodnevne analize različitih dionica ili 

pak kriptovaluta, te podnošenje izvještaja na kraju dana, koje se predaju mentoru na kontrolu, 

te ukoliko se izvještaj pokaže točnim prosljeđuje se klijentu. Vrlo zanimljiv i dinamičan posao, 

jer svaki dan donosi nešto novo, kao što su regulative koje utječu na cijenu kriptovaluta i slično.  

 

Mentor s kojim sam blisko surađivao je ujedno i direktor tvrtke, samim time posvećenost poslu 

bila je obostrana. Vrlo detaljno mi je objašnjavao sve nedoumice na koje sam nailazio, te na taj 

način mi je omogućio brz napredak. Za svaki uspješno napravljen zadatak, pohvalio bi me, što 

me je poticalo na još produktivniji rad. 

 

Što se tiče života u Španjolskoj, to jest Barceloni, uistinu nisam vjerovao da ću se ovako dobro 

osjećati s obzirom da sam se zaputio u ovakvu avanturu sam, bez igdje ikoga, bez ikakvih 

informacija, što, kako i gdje. Barcelona kao grad je uistinu veličanstven, te bih volio jednoga 

dana vratiti se i pronaći možda čak i posao. Smještaj sam pronašao na jednoj od web stranica 

koja nudi takvu vrstu usluge, te definitivno sam izabrao bolje od najboljeg. Stan se nalazi malo 

dalje od centra grada u vrlo mirnoj sredini, gdje se uistinu vodi jedan prekrasan život. U krugu 

od 5 minuta šetnje nalaze se sve potrebne trgovine, te isto tako metro i noćni autobus koji 

spajaju cijeli grad. Konkretno što se tiče prijevoza, kupio sam tromjesečnu kartu koja vrijedi za 

gradski prijevoz (autobus i metro) sa neograničenim brojem vožnji, što je puno isplativije nego 

kupovina karti za svaku pojedinačnu vožnju. Hrana u trgovini je vrlo kvalitetna, te možda čak 



i jeftinija nego kod nas, što me je iznenadilo. Dakako, postoji veliki broj restorana u kojima 

nisam još probao nešto loše, dapače vrlo kvalitetna kuhinja.  

 

Obzirom da već duži niz godina investiram u kriptovalute, upravo stečeno znanje će mi 

doprinijeti pri nekim odlukama i analizama, što je naravno vrlo bitno u takvom poslu.  

 

Ovakva vrsta putovanja i stečenog iskustva podigla mi je znanje i osobni razvoj na jednu višu 

razinu. Obzirom da dolazim iz male sredine gdje je vrlo teško “isplivati“ vjerujem da sam 

trenutno na pravom putu kako bih to i uspio, te ću se truditi u budućnosti nastaviti takvim putem. 

 

Upoznavanjem novih prijatelja i kolega, saznajem kako svatko od njih govori više svjetskih 

jezika, što me potaknulo na učenje istih, prvenstveno španjolskoga. Postoji veliki broj aplikacija 

koje služe kao alat za učenje raznih jezika, osobno koristim Duolingo. Vrlo kvalitetna aplikacija 

s kojom sam napredovao, ali još uvijek mi ostaje puno toga za naučiti. 

 

Živimo u svijetu gdje se događaju svakakve negativne pojave, te upravo iz tih razloga vrlo je 

važno održavati socijalnu kompetenciju na visokom nivou, jer ne postoji takva vrsta neslaganja 

koje razgovor ne može riješiti. Osobno sam vrlo druželjubiv, prilagodljiv i komunikativan, tako 

da mi je ovo iskustvo podiglo trenutne socijalne i interkulturalne kompetencije na još jedan viši 

nivo, upoznajući veliki broj osoba sa drugačijim stajalištima, kulturom, vjerom i slično. Svakog 

pojedinca treba poštovani na jednak način bez ikakvih predrasuda, jer na kraju dana svi smo mi 

isti. Dapače, upoznajući različite osobe, počeo sam shvaćati koliko smo zapravo svi slični, te 

sam uistinu uživao u razgovoru sa ljudima različitih kultura, mišljenja i osobina pogotovo zato 

jer se radi o mladim osobama koje vide svijet sa puno prilika i pozitive u životu, što je danas 

vrlo teško, obzirom na trenutna događanja u svijetu. U tome pomaže digitalni svijet bez kojega 

bi današnji svijet bio nezamisliv. Osobno sam razvio nove digitalne kompetencije koje će mi 

zasigurno pomoći pri zaposlenju, to jest učenju novih stvari i programa.  

 

Situacija sa Covidom se sve manje i manje uzima u obzir, praktički da mjera niti nema, osim 

korištenja maski u trgovinama, muzejima i slično. Kako je vrijeme odmicalo sve manje se 

osjetila prisutnost, te vjerujem kako će kroz naredno vrijeme ukinuti sve mjere, te da će se život 

odvijati kao i prije pandemije. Za ulazak u državu bila mi je potrebna Covid putovnica, međutim 

sada pri povratku, nitko me ništa nije pitao, tako da smatram kako je napokon došao kraj 

pandemiji, te da ćemo se napokon vratiti normalnom životu. 



 

Obzirom da se radi o suverenoj državi, pobrinuo sam se kako bi moje putovanje simboliziralo 

zdravlje i čuvanje okoliša, na način da sam odvajao otpad i uživao vožnju biciklom umjesto 

automobilom ili autobusom. Smatram kako bismo više pažnje trebali posvetiti planetu i 

njegovom očuvanju, a ne ga uzimati zdravo za gotovo. 

 

Erasmus OLS jezični tečaj bio mi je od značajne koristi, jer mi je pružio pregršt podsjetnika i 

drugih bitnih informacija koje su mi koristile pri komunikaciji s drugim kolegama. Smatram 

kako je vrlo zanimljivo koncipiran, te da će zasigurno pomoći i drugim pristupnicima Erasmus 

programa. 

 

Obzirom da je ovo bilo moje prvo Erasmus iskustvo, te uistinu nisam znao što mogu očekivati, 

vjerujem kako je ovo bio najbolji i najljepši period moga života, te jedva čekam ponovno 

sudjelovati na istom. Jedan je život te ga je potrebno iskoristiti na najbolji mogući način, a 

smatram kako je ovo jedan od istih. Razlog je vrlo jednostavan, upoznavanje novih osoba, 

kultura, država, stvaranje novih životnih prilika, jer nikada ne znamo što nas čeka iza zatvorenih 

vrata, samo moramo biti dovoljno hrabri i otvoriti ih, a ovaj program to zasigurno omogućava.  

 

 

 



  
 
 


